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Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego  

Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 22.06.2018 r. 

 

 

Spotkanie odbyło się w sali krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

 

Posiedzenie trwało od godz. 12:00 – 13:15.  

 

Obecność według załączonej listy obecności.   

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Burmistrz Więcborka – Waldemar Kuszewski 

2. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku –  

Tomasz Siekierka 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich zebranych 

przypominając przesłaną wcześniej Radnym tematykę porządku obrad, do której wniesiono 

autopoprawkę. Po zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Zaopiniowanie uchwał z zakresu pomocy społecznej. 

2. Sprawozdanie złożone przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie gminy Więcbork, odrębnie dla poszczególnych 

rodzajów napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza 

miejscem sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. 

4. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 1. 1. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi przedstawił T. Siekierka. Wyjaśnił, że ustala się opłatę 

za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi w wysokości 

21,76 zł. Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 29 kwietnia 2015 r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków 



2 

 

przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również 

tryb ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej 

opłaty za 1 godzinę usług. Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

- kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2017 r. – 667.493,69 zł 

- czas pracy wszystkich opiekunek w 2017 r. (zgodnie z wymiarem czasu prac) – 30.682 godzin 

667.493,69 zł/30.682 godzin = 21,76 zł/godzinę. 

 

Radny S. Posieczek zapytał ile opiekunek jest zatrudnionych? 

 

T. Siekierka odpowiedział, że 15 na umowę o pracę. W okresie urlopowym natomiast MGOPS 

korzysta ze wsparcia Urzędu Pracy, 1-2 osoby zasilają szeregi, aby pracownicy mogli 

skorzystać z urlopu. 

 

Więcej pytań nie było. 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie pozytywnie. 

 

 

2. T. Siekierka przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych  

i schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi nie będącymi jednostkami 

organizacyjnymi Gminy Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie 

udzielania schronienia osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania 

posiadały na terenie gminy Więcbork. Wyjaśnił, że do zadań własnych gminy o charakterze 

obowiązkowym należy między innymi udzielanie schronienia, osobom tego pozbawionym. 

Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej, rada gminy 

jest upoważniona do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań własnych, szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia. W myśl art. 51 ust. 4 wyżej 

wymienionej ustawy schronisko dla osób bezdomnych zalicza się do ośrodków wsparcia. 

Zmianą ustawy o pomocy społecznej, została wprowadzona nowa forma ośrodka wsparcia, 

jakim jest schronisko dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, stąd konieczność zmiany 

dotychczas obowiązującej uchwały w zakresie zasad ponoszenia odpłatności. Osoby nie 

ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie 

nie przekracza kwoty kryterium dochodowego. W związku z powyższym należało ustalić 

zasady odpłatności dla osób, rodzin, których dochód jest wyższy od ustawowego kryterium 

dochodowego. Jest to zgodne z zasadą pomocniczości w pomocy społecznej, traktowanej jako 

wsparcie niejako domykające, wspomagające osobę w jej dążeniu do wyjścia z tymczasowej 

trudnej sytuacji życiowej, przy wykorzystaniu jej własnych możliwości oraz uprawnień.  

Ustala się szczegółowe zasady odpłatności za pobyt osób bezdomnych, które ostatnie stałe 

miejsce 

http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19058
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19058
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19058
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19058
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19058
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19058
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zameldowania posiadały na terenie gminy Więcbork w ośrodkach wsparcia schronisku  

dla osób bezdomnych, schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

niebędącymi jednostkami organizacyjnymi gminy Więcbork: 

 
Dochód osoby/rodziny w % w stosunku do 

kryterium dochodowego 

 

Wysokość miesięcznej odpłatności wyrażona w % 

 

Do 100% 

 

Nieodpłatnie 

 

powyżej 100% 150% 

 

25% 

 

powyżej 150% 200% 

 

50% 

 

powyżej 200% 250% 

 

75% 

 

powyżej 250% 

 

100% 

 

 

Pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie pozytywnie. 

3. T. Siekierka przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod 

nazwą Klub „Senior+”, będącego jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu 

samopomocy i połączenia go z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej  

w Więcborku oraz w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w tym ośrodku wsparcia.  

Wyjaśnił, że Gmina przystąpiła do Programu Senior Plus. Z dniem 1 września 2018r. tworzy 

się ośrodek wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”, będący jednostką organizacyjną pomocy 

społecznej, w formie klubu samopomocy. Ośrodek wsparcia, łączy się z Miejsko-Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Więcborku, działać będzie w strukturze MGOPS. 

Poinformował również, że przepisy zabraniają osiągania korzyści z działalności ośrodka. 

 

Radny R. Kałaczyński zapytał czy Ośrodek musi zatrudnić dyrektora? 

 

T. Siekierka odpowiedział, że ośrodek działać będzie w strukturach MGOPS, musi natomiast 

być kierownik – osoba z zakresu specjalizacji pomocy społecznej. Zgodnie z planem 

kierownikiem będzie Pani Iza Szmaglińska. Nic się nie zmieni. Chodzi tylko o nadanie formy 

prawnej temu co już i tak funkcjonuje. 

 
Radny R. Kałaczyński pytał czy obiekt jest tylko dla seniorów, czy będzie możliwość skorzystania 

z pomieszczeń. 

 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że nic się nie zmieniło. Kluczem projektu jest polityka 

senioralna. Podkreślałem, że pomieszczenie będzie przeznaczone na inne potrzeby np. sesje, 

komisje. Podtrzymuję swoje stanowisko – nie tylko na potrzeby senioralne. 

 

 

 

 

 

http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19057
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19057
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19057
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19057
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19057
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Więcej pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie pozytywnie. 

 

4. T. Siekierka przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. Wyjaśnił, że uchwała jest pochodną 

poprzedniej. Z uwagi na przyjęcie do realizacji nowego zadania , tj. rządowego programu 

„Dobry start" oraz utworzenie z dniem 1 września 2018 r. ośrodka wsparcia pn. Klub „Senior+”, 

będącego jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu samopomocy, 

konieczne jest wprowadzenie zmian w Statucie.  
 

Radna B. Lida zapytał co by się stało jeśli okazałoby się, że programu nie będzie? 

 

T. Siekierka odpowiedział, że będzie musiała być zmieniona uchwała. 

 

Radna B. Lida pytała czy na realizację zadania przeznaczono jakieś dodatkowe środki? 

 

T. Siekierka wyjaśnił, że będzie to ok. 2 tys. świadczeń. Od jednego świadczenia 10 zł czyli jakieś 

18 tys. zł 80% można przeznaczyć na zatrudnienie. To nie są wystarczające środki na zatrudnienie. 

Korzystamy z Urzędu Pracy. Poza tym materiały. Przygotowujemy się, od 1 lipca można składać 

wnioski w formie elektronicznej. 

 

Pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie pozytywnie. 

 

 

Ad. 2 Sprawozdanie Przewodniczącego GKRPA przedstawił T. Siekierka – Przewodniczący 

GKRPA. Sprawozdanie stanowi załącznik do Protokołu. 

 

Radna B. Lida pytała czy Gminna Komisja spotkała się z problemami, które wynikały  

z funkcjonowania Zespołu? 

 

T. Siekierka odpowiedział, że Komisja nie ma żadnej mocy sprawczej. Oczekiwania wobec Komisji 

są duże. Problemem jest czas oczekiwania w sądzie. Jest sprawa, które 5 miesięcy temu wpłynęła 

do sądu. Nie mamy wpływu na rozstrzygnięcia. 

 

Radny R. Kałaczyński pytał czy Zespół Kontrolny wpisuje się w zeszyt, kiedy jest u przedsiębiorcy? 

 

T. Siekierka wyjaśnił, że Zespół wpisuje się w książkę kontroli. Zgodnie z przepisami 

przedsiębiorca jest informowany o terminie kontroli 7 dni przed przeprowadzeniem.  

Jeśli są jakieś nieprawidłowości w działalności zgłasza się je na policję lub do organu wydającego 

zezwolenie, albo do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

 

http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19059
http://mst-wiecbork.rbip.mojregion.info/wp-content/plugins/download-attachments/includes/download.php?id=19059
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Ad.3. Projekt uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie gminy Więcbork, odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przedstawiła E. Kiestrzyn-

Kobus. Wyjaśniła, że podjęcie uchwały wynika ze zmiany art. 12 Ustawy z dnia  

26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Rada 

Gminy ma obowiązek ustalić w drodze uchwały maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, odrębnie dla: 1) poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych,  

o których mowa w art. 18 ust. 3; 2) zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży; 3) zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. Zgodnie z art. 12 ust. 3 

Rada gminy ustala w drodze uchwały zasady usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych. Zgodnie z art. 12 ust. 5 zasięgnięto opinii jednostek pomocniczych 

gminy. 

Przewodnicząca Komisji pytała jaki jest limit zezwoleń na dzień dzisiejszy. 

 

E. Kiestrzyn-Kobus wyjaśniła, że obecnie limit przewiduje 45 punktów. dotyczy to napojów 

alkoholowych powyżej 4,5% alkoholu, z wyjątkiem piwa oraz pow. 18% alkoholu. Nie ma 

zagrożenia, że limit zostanie wyczerpany. W ostatnim czasie punkty są zamykane. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 4. Sprawy różne. 

 

Radny S. Piłka pytał czy jest jakieś ograniczenie ilościowe w kontrolach jakie mogą być 

przeprowadzone w punktach sprzedaży napojów alkoholowych przez Gminną Komisję 

Rozwiązywania problemów Alkoholowych? 

 

T. Siekierka odpowiedział, że nie. Kontroli może nie być w ogóle, a może być często. 

 

Radna B. Lida w kwestii bezpieczeństwa zauważyła, że osoby niepełnosprawne mają ograniczoną 

możliwość dotarcia do Urzędu z powodu braku windy. 

 

Radny S. Posieczek dodał, że windy brakuje również w Ośrodku Zdrowia w Sypniewie.  

 

Radny R. Kałaczyński pytał o siłownie zewnętrzne. Są różni wykonawcy i różny sposób 

wykonania. W Więcborku teren jest wyłożony tartanem, a w Wituni urządzenia są wkopane  

w ziemię, co będzie utrudnieniem zwłaszcza w czasie opadów deszczu. 

 

Burmistrz W. Kuszewski wyjaśnił, że wybór wykonawcy wynika z przetargu i ustawy  

o zamówieniach publicznych. Nie ukrywaliśmy zakresu projektu, udostępniamy takie informacje. 
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Mówiłem, że realizujemy siłownie zewnętrzne – kilka punktów. Dodatkowo w Więcborku jest 

strefa  Street Workout, gdzie ze względów bezpieczeństwa musi być odpowiednia nawierzchnia. 

Natomiast siłownie zewnętrzne są na gruncie trawiastym. Siłownie wszędzie są tak samo 

montowane. Niczego nie ukrywamy, projekty są dostępne, można się z nimi zapoznać. Sołtys 

Runowa jest zadowolony i zaplanował w budżecie środki na utwardzenie. 

 

Radny S. Piłka zauważył, że oprócz Wituni są inne sołectwa, które również potrzebują środków na 

inwestycje. 

 

Burmistrz W. Kuszewski dodał, że środki finansowe były ograniczone. Witunia, Runowo, 

Więcbork i Czarmuń. Można było zamiast większej ilości zrobić mniejszą z inną nawierzchnią. Do 

tematu można wrócić. Zobaczymy jak się sprawdzi to co jest. 

 

Radny S. Posieczek dodał, że przy karczmie jeleń jest siłownia. Może warto ją pozyskać i wstawić 

w jakimś miejscu w gminie. Zauważył również, że stan dróg w sołectwach znacznie się poprawił. 

 

Burmistrz W. Kuszewski odpowiedział, że od kiedy zwiększono partycypację gminy w środkach 

funduszu sołeckiego widać poprawę, ale potrzeby są nadal. 

 

 

 

Więcej pytań nie było. 

 

 

Spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

Przewodnicząca Komisji 

 

                               Beata Lida 


